



Archdiocese of San Antonio

Statement of Archbishop Gustavo García-Siller, MSpS, regarding U.S. Supreme Court *Dobbs* ruling

I am truly heartened and overjoyed by today's June 24 historic ruling from the U.S. Supreme Court in *Dobbs v. Jackson Women's Health Organization* that overturns the *Roe v. Wade* decision after nearly five decades. In the United States, that tragic ruling has resulted in the deaths of more than 60 million babies in the womb since the early 1970s.

At this crucial time, we must now commit as a nation to devoting additional resources and implementing policies that support mothers and fathers, children, and families. This includes everyone -- the Church, elected leaders, and all people. No woman should ever feel alone; that she is trapped and that abortion is her only option. There has to be a vision put forth that is positive and life-affirming.

The Catholic Church has a long and proud history of providing this assistance through programs such as pregnancy shelters, food pantries, financial support, parenting classes, and myriad other services. Our parishes, Catholic Charities, Society of St. Vincent de Paul, and many other organizations and ministries stand ready to help to ensure better futures for these mothers and fathers and their babies. We know that this good work must grow and increase.

We thank God for this decision for life. We offer prayers of gratitude to the Sacred Heart of Jesus, a heart where everyone can find a home filled with love, and seek the guidance of the Holy Spirit as we look to a future full of hope, with families flourishing and succeeding.

Declaración del Arzobispo Gustavo García Siller, MSpS, sobre el fallo *Dobbs* de la Suprema Corte de EE.UU.

Me siento verdaderamente alentado y complacido por el fallo histórico emitido hoy por la Suprema Corte de EE.UU. en *Dobbs v. Jackson Women's Health Organization*, que anula la decisión de *Roe v. Wade* después de casi cinco décadas. En Estados Unidos, ese trágico fallo ha provocado la muerte de más de 60 millones de bebés en el útero desde principios de la década de 1970.

En este momento crucial, ahora debemos comprometernos como nación a dedicar recursos adicionales e implementar políticas que apoyen a las madres y los padres, los niños y las familias. Esto incluye a todos: la Iglesia, los líderes electos y todas las personas. Ninguna mujer debería sentirse sola jamás; creyéndose atrapada y pensando que el aborto sería su única opción. Tiene que haber una visión que sea positiva y que afirme la vida.

La Iglesia Católica tiene una larga y honrosa historia de brindar esta asistencia a través de programas como refugios para embarazadas, despensas de alimentos, apoyo financiero, clases para padres y muchos otros servicios. Nuestras parroquias, Caridades Católicas, la Sociedad de San Vicente de Paúl y muchas otras organizaciones y ministerios están listos para ayudar a garantizar un futuro mejor para estas madres y padres, y sus bebés. Sabemos que esta buena obra debe crecer y aumentar.

Damos gracias a Dios por esta decisión en favor de la vida. Ofrecemos oraciones de gratitud al Sagrado Corazón de Jesús, un corazón donde todos pueden encontrar un hogar lleno de amor y buscar la guía del Espíritu Santo, mientras miramos hacia un futuro lleno de esperanza, con familias floreciendo y triunfando.